
                                                       Protokół nr II/2014 

z sesji Rady Miejskiej w Zawidowie 

odbytej w dniu 3 grudnia 2014 roku w sali konferencyjnej 

Urzędu Miejskiego w Zawidowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Pilarski o godzinie 16.00 przywitał radnych oraz 
gości. Oświadczył, że ustawowy skład Rady Miejskiej w Zawidowie wynosi 15 radnych,  
a zgodnie z listą obecności na sali obecnych jest 15 radnych. Stwierdził prawomocność obrad 
i otworzył LIII Sesję Rady Miejskiej w Zawidowie.  
Komisja wniosków:  
- radna Anna Bartnik, 
- radna Teresa Brud. 
 
Propozycję porządku obrad radni otrzymali na piśmie. 
Przewodniczący Rady Miejskiej A. Pilarski przypomniał, iż porządek dzisiejszej sesji 
przedstawia się następująco: 
 

1. Przyjęcie protokołu z obrad I sesji Rady Miejskiej w Zawidowie z dnia 1 grudnia 2014 r.,  
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

           a) ustalenia składu osobowego Komisji Stałych Rady Miejskiej w Zawidowie, 
           b) powołania i ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej,  
           c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na  obszarze miasta Zawidowa, 
           d) ustalenia wynagrodzenia Burmistrzowi Miasta Zawidowa,  
           e) przyznania dodatku specjalnego Burmistrzowi Miasta Zawidowa.     
       3.  Zapytania, wnioski, interpelacje.  
       4. Sprawy różne.  
 
Po odczytaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Pilarski zwrócił się  
z zapytaniem, czy radni bądź Burmistrz wnoszą o dokonanie zmian w wyżej wymienionym 
porządku obrad. 
Wniosków nie zgłoszono. 
 

1. Przyjęcie protokołu z obrad I sesji Rady Miejskiej w Zawidowie z dnia 1 grudnia 2014 r.,  
 
Przewodniczący Rady A. Pilarski poprosił o wnoszenie uwag do protokołu z obrad I sesji 
Rady Miejskiej z dnia 1 grudnia 2014 r. 
 
Wobec braku uwag do protokołu Przewodniczący A. Pilarski poddał pod głosowanie projekt 
protokołu z obrad I z sesji Rady Miejskiej z dnia 1 grudnia 2014 r. 
 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, w głosowaniu:/ za-15, przeciw-0, 
wstrzymujących się-0, przyjęła ww. protokół. 
 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) ustalenia składu osobowego Komisji Stałych Rady Miejskiej w Zawidowie, 

 
Przewodniczący Rady A. Pilarski poprosił radnych o zgłaszanie propozycji odnośnie składu 
osobowego Komisji Stałych Rady Miejskiej.  
 



Radni kolejno zadeklarowali w jakiej Komisji chcieliby pracować. 
 
Grzegorz Drabko – Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu,  
Andrzej Pilarski – Komisji Budżetu i Finansów,  
Elżbieta Sontowska – Komisja Budżetu i Finansów,  
Maria Szkwarek – Komisja Budżetu i Finansów,  
Alicja Kocemba – Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska,  
Anna Bartnik – Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska,  
Kamila Dąbek – Galbarczyk – Komisja Budżetu i Finansów,  
Piotr Kosewicz – Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu,  
Damian Ryż – Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu,  
Teresa Brud – Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska,  
Mirosława Ciereszko – Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu,  
Stanisław Wójcik – Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska,  
Jarosław Wochniak – Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu,  
Maria Pichórz – Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu,  
Roman Rusin – Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska.  
 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady A. Pilarski odczytał projekt uchwały i poddał go 
pod głosowanie.  
 
Uchwała nr II/3/2014 Rady Miejskiej w Zawidowie z dnia 3 grudnia 2014 r.  
w sprawie: ustalenia składu osobowego Komisji Stałych Rady Miejskiej w Zawidowie.  
 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, w głosowaniu:/za-15, przeciw-0, wstrzymujących 
się -0/ - podjęła uchwałę nr II/3/2014, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady A. Pilarski zwołał posiedzenie Komisji Stałych Rady Miejskiej  
i ogłosił 15 minut przerwy na czas trwania posiedzenia Komisji.   
 
       b) powołania i ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej,  
 
Przewodniczący Rady A. Pilarski poprosił radnych o zgłaszanie kandydatów do Komisji 
Rewizyjnej.  
 
Radna Teresa Brud zgłosiła radną Kamilę Dąbek – Galbarczyk na członka Komisji 
Rewizyjnej. 
Radna Kamila Dąbek – Galbarczyk wyraziła zgodę.  
Radna Elżbieta Sontowska zgłosiła radną Teresę Brud na członka Komisji Rewizyjnej.  
Radna Teresa Brud wyraziła zgodę.  
Radna Maria Szkwarek zgłosiła radną Alicję Kocembę na członka Komisji Rewizyjnej. 
Radna Alicja Kocemba wyraziła zgodę.  
Radna Maria Pichórz zgłosiła radnego Stanisława Wójcika na członka Komisji Rewizyjnej.  
Radny Stanisław Wójcik wyraził zgodę.  
 
Przewodniczący Rady A. Pilarski zamknął listę kandydatów.  
W związku z powyższym ustalono, iż w skład Komisji Rewizyjnej wchodzą: 
Teresa Brud, 
Kamila Dąbek – Galbarczyk, 
Alicja Kocemba, 



Stanisław Wójcik. 
 
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Uchwała nr II/4/2014 Rady Miejskiej w Zawidowie z dnia 3 grudnia 2014 r.  
w sprawie: powołania i ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 
 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, w głosowaniu:/za-15, przeciw-0, wstrzymujących 
się -0/ - podjęła uchwałę nr II/4/2014, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
           c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na  obszarze miasta Zawidowa, 
 
Skarbnik Miasta Kazimiera Bilmon wyjaśniła, iż projekt uchwały zawiera następujący wzrost 
podatku: 
1. Od gruntów: 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób  
     zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – wzrost 0,01 zł, 
b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych – wzrost  
     o 0,02 zł., 
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku  
     publicznego przez organizacje pożytku publicznego – wzrost o 0,01 zł.  
2. Od budynków lub ich części: 
a) mieszkalnych – 0,01 zł,  
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej –  wzrost o 0,10 zł,  
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym  
     materiałem siewnym – wzrost o 0,05 zł,  
d) związanych z udzielaniem świadczeń  zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności  
     leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń  – wzrost o 0,02 zł,  
e)  pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku  
     publicznego przez organizacje pożytku publicznego -  wzrost o 0,04 zł. 
 
Radny Roman Rusin zadał pytanie, czy podatek związany z prowadzeniem działalności 
gospodarczej jest opłacany przez przedsiębiorców na bieżąco i czy istnieją problemy odnośnie 
płatności.  
Skarbnik K. Bilmon wyjaśniła, iż nie ma większych problemów z opłacaniem podatku przez 
przedsiębiorców. 
Radny R. Rusin zadał pytanie, jak często podwyższany jest podatek od nieruchomości.  
Skarbnik Miasta K. Bilmon przekazała, iż corocznie, w związku ze stawkami Ministra 
Finansów.  
Radny Piotr Kosewicz zadał pytanie, czy jeśli działalność gospodarcza jest prowadzona  
w budynku mieszkalnym, to czy podatek naliczany jest od całej powierzchni.  
Skarbnik K. Bilmon wyjaśniła, iż w tym przypadku podatek naliczany jest tylko od 
zajmowanej powierzchni na działalność.  
Radny Roman Rusin zauważył, iż lokalni przedsiębiorcy zapewniają miejsca pracy, więc 
warto się zastanowić nad podwyższeniem podatku.  
Radna Maria Pichórz zadała pytanie, jak będzie wyglądał dochód, jeśli zostanie podwyższony 
podatek od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności.  
Skarbnik Miasta K. Bilmon wyjaśniła, iż w skali roku o 3.853,00 zł wzrosną dochody z tego 
tytułu. 
Burmistrz Miasta Robert Łężny dodał, iż przy 100 m² podatek wzrósłby o 10,00 zł.  



 
Przewodniczący Rady A. Pilarski poprosił o stanowiska Komisji do projektu uchwały.  
 
Komisja Budżetu i Finansów – za przyjęciem 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu – głosowanie indywidualne. 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – głosowanie indywidualne. 
 
Wobec braku pytań Przewodniczący A. Pilarski poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Uchwała nr II/5/2014 Rady Miejskiej w Zawidowie z dnia 3 grudnia 2014 r.  
w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na  obszarze miasta Zawidowa. 
 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, w głosowaniu:/za-12, przeciw-3, wstrzymujących 
się -0/ - podjęła uchwałę nr II/5/2014, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
        d) ustalenia wynagrodzenia Burmistrzowi Miasta Zawidowa,  
 
Radna Elżbieta Sontowska poprosiła o wyjaśnienie, jak dotychczas wyglądało wynagrodzenie 
Burmistrza. 
Skarbnik Miasta K. Bilmon odpowiedziała, iż wynagrodzenie burmistrza wraz z dodatkiem 
specjalnym 30% wynosi 9.945,00 zł brutto. Maksymalne wynagrodzenie, jakie burmistrz 
mógłby pobierać wynosi 12.365,22 zł brutto.  
Radny Piotr Kosewicz zadał pytanie, czy Burmistrz przewiduje zatrudnienie zastępcy 
burmistrza.  
Burmistrz Miasta R. Łężny przekazał, iż nie widzi takiej potrzeby.  
Radna Maria Pichórz zauważyła, iż jeśli Burmistrz Miasta nie przewiduje zatrudnienia 
zastępcy, to zaproponowane wynagrodzenie uważa za skromne.  
Radna Maria Szkwarek oznajmiła, iż uważa, że wynagrodzenie Burmistrza na chwilę obecną 
jest w odpowiedniej kwocie i jest to temat do którego można w każdej chwili wrócić.  
 
Przewodniczący Rady A. Pilarski poprosił o stanowiska Komisji do projektu uchwały.  
 
Komisja Budżetu i Finansów – za przyjęciem 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu – za przyjęciem. 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – za przyjęciem. 
 
Wobec braku pytań Przewodniczący A. Pilarski poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Uchwała nr II/6/2014 Rady Miejskiej w Zawidowie z dnia 3 grudnia 2014 r.  
w sprawie: ustalenia wynagrodzenia Burmistrzowi Miasta Zawidowa.  
 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, w głosowaniu:/za-15, przeciw-0, wstrzymujących 
się -0/ - podjęła uchwałę nr II/6/2014, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
           e) przyznania dodatku specjalnego Burmistrzowi Miasta Zawidowa.     
 
Radna Kamila Dąbek – Galbarczyk zadała pytanie, jakie są progi odnośnie przyznania 
dodatku specjalnego.  
Skarbnik K. Bilmon odpowiedziała, iż dodatek może wynosić od 20% do 40%.  
 



Przewodniczący Rady A. Pilarski poprosił o stanowiska Komisji do projektu uchwały.  
 
Komisja Budżetu i Finansów – za przyjęciem 
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu – za przyjęciem. 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – za przyjęciem. 
 
Wobec braku pytań Przewodniczący A. Pilarski poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Uchwała nr II/7/2014 Rady Miejskiej w Zawidowie z dnia 3 grudnia 2014 r.  
w sprawie: przyznania dodatku specjalnego Burmistrzowi Miasta Zawidowa.     
 
Rada Miejska w obecności 15 radnych, w głosowaniu:/za-15, przeciw-0, wstrzymujących 
się -0/ - podjęła uchwałę nr II/7/2014, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady A. Pilarski ogłosił 5 minut przerwy. 
 
       3.  Zapytania, wnioski, interpelacje.  
 
Przewodniczący Rady A. Pilarski zwołał wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady 
Miejskiej na dzień 9 grudnia 2014 r. na godz. 17.00. 
 
Radna Elżbieta Sontowska poprosiła o naprawę ławek, bądź ich wymianę na przystanku 
autobusowym PKS, gdyż ludzie oczekujący na autobus nie mają na czym usiąść.  
 
Przewodniczący Rady A. Pilarski poprosił o szczegóły odnośnie zamontowania progów 
zwalniających na ul. Lubelskiej.  
Burmistrz Miasta R. Łężny oznajmił, iż progi spełniają wymogi rozporządzenia, które mówi  
o dopuszczalnej wysokości progów. Progi nie przekraczają wysokości 10 cm. 
Burmistrz dodał, iż jeżeli kierujący pojazdem stosuje się do przepisów, które nakazują 
zmniejszenie prędkości do 20km/h, to nie ma szans, a żeby uszkodził pojazd.  
 
Radna Maria Pichórz przekazał, iż Burmistrz swojej ulotce wyborczej przekazał, że chciałby 
zająć się m.in. innowacjami technologicznymi odnośnie ogrzewania w mieście.  
Radna M. Pichórz dodała, iż ma nadzieję, że Burmistrz nie wycofa się z tej obietnicy.  
Burmistrz Miasta R. Łężny przekazał, iż tematem zajmuje się od jakiegoś czasu i jak 
najbardziej będzie szedł w tym kierunku, w zależności od możliwości.  
Radny Roman Rusin zadał pytanie, jak wygląda temat z montażem latarni na ulicy 
Partyzantów. 
Burmistrz R. Łężny odpowiedział, iż latarnie zostały usunięte z uwagi na ich zły stan 
techniczny i w jeśli warunki atmosferyczne pozwolą, to nowe zostaną zamontowane  
w styczniu.   
Radny R. Rusin zadał pytanie, jaka umowa wiąże Gminę Zawidów z Zakładem Gospodarki  
i Usług Komunalnych w Lubaniu i dlaczego wzrosły opłaty za odpady komunalne.  
Burmistrz Miasta R. Łężny odpowiedział, iż gminy wiąże porozumienie, a jeśli chodzi  
o koszty odbioru i wywozu odpadów, to zmieniała się gospodarka odpadami w sposób 
znaczący i wszystkie gminy ponoszą podobne koszty.  
 
Radny Jarosław Wochniak zadał pytanie, ile gmina straciłaby, jeśli podatnik przeniósłby 
około 33 środków transportowych do innej gminy.  



Skarbnik K. Bilmon wyjaśniła, iż na chwilę obecną nie jest w stanie określić jaka to będzie 
kwota w uwagi na fakt, iż żadna informacja w tym temacie nie wpłynęła do Urzędu.  
 
       4. Sprawy różne.  
 
Przewodniczący Rady A. Pilarski przekazał, iż sprawy różne były omawiane na bieżąco. 
 
Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej A. Pilarski o godzinie 
19.00 zamknął sesję. 
 
 
            Protokołowała:                                                                         Przewodniczył: 
 
       Izabela Matuszczyk         Przewodniczący Rady Miejskiej  
                                                                            
                                                                                                               Andrzej Pilarski 


